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Carin Nilsson 
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Maja Westling 
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Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:  2023‐05‐29 
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Anslaget tas ner:

Förvaringsplats:  Stadsledningskontoret, nämndskansliet 

Underskrift:  Digital signatur 
Tomas Jakobsson



Närvarologg för ordinarie ledamöter 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 29 maj 2023 klockan 14:59:40. 

Ledamot Logg 

Marie-Louise Rönnmark ordf. (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03 

Alireza Mosahafi 1:e vice (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Jan-Olov Carlsson 2:e vice (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Hans Lindberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Anders Ågren (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Janet Ågren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Ulrik Berg (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Mattias Larsson (C) Ankom kl. 09:07 (p2) 

Lars Forsgren (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Arvid Lundberg (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Bore Sköld (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Mikael Berglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Kjerstin Widman (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Christina Bernhardsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Maria Lindvall (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Jan Hägglund (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Veronica Kerr (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Peter Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Rebecca Sellstedt (V) Johan Stål ers. kl. 09:05 (p2) 

Maja Westling (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Igor Hell (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Moa Brydsten (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Mikael Jonsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Tomas Wennström (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Carin Nilsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Elmer Eriksson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Nils Seye Larsen (MP) Sofie Dahlqvist ers. kl. 09:06 (p2) 

Ellen Ström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Andreas Lundgren (S) Anneli Andersson ers. kl. 09:09 (p2) till kl. 10:54 (p11), ord. ankom kl. 10:54 (p11) 

Marianne Löfstedt (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Anna-Karin Sjölander (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Helena Smith (S) Charlotta Westerlund ers. kl. 09:10 (p2) 

Daniell Andersson (V) Rebecca Lagerstedt ers. kl. 09:10 (p2) 

Håkan Johansson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Madelene Nord (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Tichaona D Maphosa (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Maria Nilsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Mariam Salem (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Per-Erik Johansson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03, utgår kl. 14:18 (p6), Anneli Andersson ers. kl. 14:25 (p6) 

Anders Norqvist (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Åsa Bäckström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Rebecka Jakobsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Joline Göttfert (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Davis Kaza (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Anders Sellström (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Fredrik Rönn (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Lena Karlsson Engman (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  



 

Ledamot Logg 

Jan Lundberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Lena Andersson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Liv Zetterberg (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Ali Yasin Dahir (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Anders Hägglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03 

Stefan Nordström (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Wilhelm Wikberg (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Lars Brännström (MP) Johan Asplund ers. kl. 09:11 (p2) 

Elin Nejne (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Lennart Arvidsson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Robert Axebro (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Gunnar Dahlberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Gunilla Berglund (M) Greger Knutsson ers. kl. 09:11 (p2) till kl. 13:20 (p19), ord. ankom kl. 13:20 (p19) 

Beatrice Årebrand (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Linda Lotare (V) Tobias Holmbom ers. kl. 09:11 (p2) till kl. 10:54 (p11), ord. ankom kl. 10:54 (p11) 

Mehrana Bassami (S) Ari Leinonen ers. kl. 09:12 (p2) 

Emma Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

Hanna Lundin Jernberg (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:03  

 



Närvarologg för ersättare 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 29 maj 2023 klockan 14:59:40. 

Ersättare Logg 

* Anneli Andersson (S) Ankom kl. 09:09 (p2) 

* Pär Berglund (S) Ankom kl. 09:16 (p2) 

* Birgitta Jonsson (S) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Jannice Persson (S) Ankom kl. 09:31 (p4) 

* Ronny Kassman (S) Ankom kl. 09:16 (p2) 

* Ari Leinonen (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Charlotta Westerlund (S) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Greger Knutsson (M) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Lotta Holmberg (M) Ankom kl. 09:31 (p4) 

* Mikael  Thyni (M) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Åsa Ågren Wikström (M) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Sven-Olov Edvinsson (C) Ankom kl. 09:15 (p2), utgår kl. 13:01 (p13) 

* Julia Algotsson (C) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Solveig Granberg (C) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Jan Kollberg (KD) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Lucas Nilsson (KD) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Johan Stål (V) Ankom kl. 09:05 (p2) 

* Tobias Holmbom (V) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Rebecca Lagerstedt (V) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Sofie Dahlqvist (MP) Ankom kl. 09:06 (p2) 

* Johan Asplund (MP) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Lars Nilsson (SD) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Patrik Brännberg (AP) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Marika Atlegrim (AP) Ankom kl. 09:15 (p2) 
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Övriga deltagare 

Eva Arvidsson (V), kommunrevisor 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lennart Nilsson, kommunjurist, §§ 88‐98 
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§ 80 

 

Diarienr: KS‐2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2023‐05‐29 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Carin Nilsson (S) och Maja 

Westling (C) 

 

att digital justering äger rum måndag 5 juni kl. 15.00 

 

att lyfta ut två ärenden om reglemente och samverkansavtal för 

gemensamma nämnder och därefter godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 81 

 

Diarienr: KS‐2023/00380 

Interpellation: Fast omsorgskontakt ‐ Kommer 

Umeå kommun att följa lagen efter den 1 juli? 

Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Carin Nilsson och Åsa Bäckström 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Kommer Umeå kommun att följa lagen efter den 1 juli? 

Den 1 juli 2022 infördes en ny bestämmelse i socialtjänstlagen (2001:453), 

SoL, med krav på att den som har hemtjänst ska erbjudas en fast 

omsorgskontakt, om det inte bedöms vara uppenbart obehövligt. Från och 

med den 1 juli 2023 får endast den som har ett bevis om rätt att använda 

yrkestiteln undersköterska utses till fast omsorgskontakt. 

 

En annan förändring är att undersköterska blir en skyddad yrkestitel vilket 

innebär att ett bevis behövs från Socialstyrelsen för den som vill använda 

sig av titeln undersköterska inom vård och omsorg. Den som är tills vidare 

anställd som undersköterska den 1 juli kan använda sig av titeln 

undersköterska t o m den 30 juni 2033 utan bevis.  

 

Det är positivt att undersköterskan får en skyddad yrkestitel, 

förhoppningsvis kan detta ge mer status till yrket och locka fler sökande. 

Behovet av utbildade undersköterskor är enormt, idag är färre än hälften 

(48%) av de som arbetar i kommunens äldreomsorg utbildad. Ca 2000 

personer i kommunen har idag hemtjänst och även om inte alla har behov 
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av en fast omsorgskontakt vet vi redan nu att det blir svårt att följa lagen. 

Lagen gäller oavsett utförare, men det är oklart om konsekvenserna blir de 

samma för kommunen som för de LOV företag som idag inte har tillräckligt 

hög andel utbildad personal. 

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor: 

1. Vilken planberedskap finns för att kommunen ska uppfylla lagen om att 
endast undersköterskor ska vara kontaktpersoner i hemtjänsten efter 
den 1 juli? 

 

2. Vilka åtgärder anser du vara nödvändiga för att öka andelen utbildad 
personal i hemtjänsten? 

 

3. Vilka risker ser du med att lagen införs om inte kommunen lyckas med 
att följa den? 

 

4. Vilka konsekvenser kan bli aktuella för den utförare som inte klarar 
kravet på att endast undersköterskor ska vara kontaktpersoner? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

Krav på fast omsorgskontakt infördes 1 juli 2022. Umeå kommuns vård‐ 

och omsorgsverksamheter var väl förberedda för det nya kravet utifrån ett 

mångårigt arbete med kontaktpersonal med ett liknande uppdrag som den 

fasta omsorgskontaktens. Umeå kommun var därför både med i 

utredningen inför införandet och även i det uppdrag som  

Socialstyrelsen har att ta fram en vägledning till kommunerna hur fast 

omsorgskontakt kan införas. Vägledningen publicerades i början av maj i 

år. 

 

Rutin för fast omsorgskontakt inom hemtjänsten Umeå togs fram under 

våren 2022 och den bygger på tidigare upprättad rutin för kontaktpersonal. 

Samtliga utförare har tagit del av denna rutin. Fast omsorgskontakt ska 

erbjudas om det inte är uppenbart obehövligt. 

 

Svar på fråga 1 

Sedan kravet på fast omsorgskontakt infördes 1 juli 2022 har arbete pågått 

med att förbereda för det skarpa kravet på utbildningsnivå för den fasta 
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omsorgskontakten fr.o.m. 1 juli 2023. Bedömningen i dagsläget är att 

lagkravet kommer att kunna uppfyllas. Det är möjligt att ha en fast 

omsorgskontakt och en vice omsorgskontakt.  

 

Om en person är tillsvidareanställd med titeln undersköterska den 1 juli 

2023 får hen vara fast omsorgskontakt och använda titeln undersköterska 

utan bevis om skyddad yrkestitel, under en övergångsperiod på tio år. 

 

Svar på fråga 2 

Det behövs flera olika åtgärder. Äldrenämnden har tagit initiativ till att 

utreda avskaffande av delade turer och höjd grundbemanning för att öka 

attraktiviteten till yrket. Det pågår också arbetet med differentierade 

arbetsflöden så att undersköterskor ska fokusera på de  

arbetsuppgifter som kräver undersköterskekompetens. Den statliga 

satsningen på utbildningen genom Äldreomsorgslyftet förväntas också ge 

resultat.  

 

Svar på fråga 3 

Det är naturligtvis alltid olyckligt om kommunen inte kan uppfylla gällande 

lagstiftning fullt ut. Utifrån att hemtjänsten har haft kontaktpersonal och 

tydlig beskrivning och rutin för deras uppdrag i många år som är likvärdigt 

det som den fasta omsorgskontakten ska syfta till bedöms det inte finnas 

några direkta risker ur ett brukarperspektiv. 

 

Snarare finns det risker om det blir för få undersköterskor så att varje 

undersköterska får väldigt många vård– och omsorgstagare att vara fast 

omsorgskontakt till för att följa kravet på utbildning. 

 

Det kommunen utöver utbildningskravet särskilt behöver följa är den 

samordnande delen i uppdraget och tidsåtgång för detta. Det behöver vara 

möjligt för den fasta omsorgskontakten att kunna utföra sitt uppdrag. 

 

Svar på fråga 4 

I dagsläget finns ingen information om hur eller när kommunerna kommer 

att följas upp avseende uppfyllande av lagkravet eller eventuella viten om 

kravet ej uppfyllts. 
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Uppföljning kommer att göras årligen inom ramen för ledningssystem för 

det systematiska kvalitetsarbetet. Lagkrav omfattar samtliga utförare, 

oavsett regiform och varje utförare ansvarar för att ha ett ledningssystem 

och för att säkerställa lagkrav inom ramen för sitt ledningssystem. 

 

Avseende kommunens avtal med externa hemtjänstutförare hanteras 

avvikelser mot avtal enligt framtagen rutin. Det görs alltid en bedömning 

kring vilken åtgärd som kan vara lämplig utifrån avvikelsens art. Ett första 

steg kan till exempel vara en åtgärdsplan där utföraren beskriver hur de ska 

komma tillrätta med den avvikelse som konstaterats.  

 

Kompetensförsörjningen är en utmaning för all vård– och 

omsorgsverksamhet, oavsett  utförare. Det handlar inte enbart om 

utbildningsnivåer utan också om tillgång på personal. Med den låga 

arbetslösheten i länet och i Umeå med flera konkurrerande verksamheter 

är det en extra utmaning. 

 

Umeå står inte heller ensamma i utmaningen att ha en tillräcklig andel 

utbildad personal inom vård och omsorg, det är en utmaning vi delar 

nationellt. 
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§ 82 

 

Diarienr: KS‐2023/00451 

Interpellation: Kommer boendestöd att fortsatt 

vara hemtjänst? Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Andreas Lundgren, Jan Hägglund, 

Åsa Bäckström, Igor Hell och Hanna Lundin Jernberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Kommer boendestöd att fortsatt vara hemtjänst?  

 

I november 2022 beslutade Individ‐ och familjenämnden (IFN), i samband 

med att verksamhetsplanen för 2023 antogs, att ett sammanhållet och 

kostnadsfritt boendestöd ska tillskapas som insats. Förslaget till beslut 

presenterades under sittande möte och fanns därför inte med i 

handlingarna. Nämnden beslutade också att underlag med förutsättningar 

för detta och förslag till beslut ska underställas nämnden för slutgiltigt 

ställningstagande 2023.  

 

De som idag får boendestöd som insats erbjuds hemtjänst och har därefter 

möjlighet att välja utförare, kommunen eller någon extern enligt LOV. För 

oss kristdemokrater är det en självklarhet att den som drabbats av psykisk 

ohälsa, missbruk eller har en funktionsnedsättning också ska kunna ha 

inflytande över sin vardag och kunna välja utförare. 

 

Individ‐ och familjenämndens beslut i november ledde till att både IFN och 

äldrenämnden beslutade att det förfrågningsunderlag som idag gäller för 

LOV företagen inom hemtjänst ska revideras. Detta med hänvisning till att 

ett kostnadsfritt boendestöd kommer att påverka volymerna inom 
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nuvarande förfrågningsunderlag. Här förutsätter vi att revideringar och 

förändringar inte endast sker ensidigt från kommunens sida utan att även 

berörda företag ges möjlighet att föreslå förändringar.  

 

Informationen till de som berörs, dvs hemtjänstföretagen, gick inte ut 

förrän alldeles nyligen mer än fyra månader senare. Beskedet om 

kommande förändringar har skapat stor oro för vad de kommer att 

innebära. Planerar kommunen att konkurrera ut företag och samtidigt 

frånta människor rätten att välja utförare?!  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor: 

1. När kommer ”ett sammanhållet och kostnadsfritt boendestöd" finnas 
på plats? 

2. Vad innebär förslaget om ett kostnadsfritt boendestöd i kostnad för 
kommunen?  

3. Kommer de som idag har boendestöd beviljad att fortsatt kunna välja 
utförare?  

4. Finns en risk och konsekvensanalys framtagen för vad förändringen 
med boendestöd kan innebära? 

 

Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Veronica Kerr (KD) har i en interpellation ställt ett antal frågor till mig om 

boendestöd och hemtjänst. Här följer svaren på frågorna: 

 

Svar på fråga 1 

Individ‐ och familjenämnden har på Socialdemokraternas initiativ beslutat 

att införa insatsen boendestöd. Detta är väldigt viktigt för att tillskapa 

rättssäkerhet och en ändamålsenlig insats för personer med en 

funktionsnedsättning. 

 

Det lagda uppdraget är en del i verksamhetsplanen som antogs i november 

2022 och ärendet bereds just nu för slutligt ställningstagande av nämnden 

under juni eller strax efter sommaren. 

 

Boendestödet som insats kan därefter kunna komma på plats samtidigt 

med att det nya LOV‐avtalet för hemtjänst träder i kraft under 2024. 
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Svar på fråga 2 

Ärendet är för närvarande under beredning och förvaltningen är inte klara 

med beräkningen. Ungefärliga siffror på förlorad intäkt motsvarar 

preliminärt 2,3 miljoner, men detta kommer att räknas på ytterligare och 

finnas med i underlag till nämnd.  

 

Svar på fråga 3 

Om interpellanten avser enskilda som idag har hemtjänst så är de inte 

”beviljade boendestöd” utan insatser utförs inom ramen för hemtjänst. Hur 

utformningen av insatsen ska se ut kommer nämnden att ta ställning till i 

samband med att ärendet med underlag återkommer till nämnden. 

 

Svar på fråga 4 

I underlaget som tas fram inför nämndens slutliga beslut så kommer det att 

finnas med identifierade konsekvenser för enskilda utifrån vilket vägval 

kommunen väljer att göra. 
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§ 83 

 

Diarienr: KS‐2023/00452 

Interpellation: Planera för mer småhusbebyggelse i 

Umeå! Anders Sellström (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Sellström, Janet Ågren, Anders Ågren, 

Ellen Ström, Robert Axebro, Mikael Berglund, Lars Forsgren, Ulrik Berg, 

Hans Lindberg och Liv Olsson Zetterberg beslutar kommunfullmäktige att 

avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Sellström (KD) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Planera för mer småhusbebyggelse i Umeå!  

 

”Bostadsbyggandet ska präglas av energieffektivitet, mångfald och 

variation vad gäller upplåtelseformer, bostadsstorlekar och typer. Det ska 

finnas en blandning av boende och verksamheter, mötesplatser och närhet 

till gröna strukturer. Attraktiva boendemiljöer, god arkitektur liksom 

möjligheter att gå, cykla eller åka buss till arbete och fritid ska vara 

vägledande för planeringen.”  

 

Detta kan man läsa på Umeå kommuns hemsida under rubriken ”En tät och 

attraktiv stad”. Frågorna man ställer sig när man läser texten är: Vad är 

attraktiva boendemiljöer? Vad menas med ”en blandning av boende”?  

 

Umeå kommuns expansion har i huvudsak gått ut på att förtäta i befintlig 

stadsmiljö och bygga flerfamiljshus. Vi har i Umeå hamnat i ett läge där 

verkligheten inte riktigt stämmer överens med orden vi använder i våra 

texter för att beskriva Umeås bostadsbyggande.  
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Småhusbebyggelsen har i den kommunala planeringen helt enkelt hållits 

tillbaka och det skapar en obalans som på sikt också påverkar kommunens 

attraktivitet och därmed tillväxt. Trots att vi vet att 7 av 10 vill bo i villa 

med egen trädgård planerar vi inte för den typen av bebyggelse. I den 

kommande översynen av kommunens översiktsplan måste förändringar 

ske. Det är dags att planeringen för småhusbebyggelse får en renässans.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande, Hans Lindberg (S): 

 

 Vad anser du är ”attraktiva boendemiljöer” och vad anser du menas 
med ”en blandning av boende”?  

 

 Kommer du att agera så att småhusbebyggelsen får en renässans i den 
kommande översyn av översiktsplanen?   

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Janet Ågren (S), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande 

och planeringsutskottets ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

 

Anders Sellströms första fråga handlar om innebörden av attraktiva och 

blandade boendemiljöer. Vad som är attraktivt är till syvende och sist olika 

för olika personer, beroende på exempelvis livssituation. Därför är en viktig 

del av att skapa attraktivitet att det finns bredd av olika boendemiljöer som 

ger människor möjlighet att hitta ett boende som motsvarar deras behov 

och preferenser. Att Umeå kan erbjuda en stor bredd av boendemiljöer i 

dag är därför något som är viktigt att värna och utveckla. En annan viktig 

aspekt av attraktivitet är att alla ska kunna bo i ett område där man känner 

sig trygg, har tillgång till rekreation, service och känner gemenskap. Detta 

anknyter till målet om att Umeå ska växa hållbart (socialt, ekologiskt, 

kulturellt och ekonomiskt) mot visionen om 200 000 invånare, vilket i 

översiktsplanen konkretiserats i sex tillväxtstrategier som är viktiga verktyg 

för att skapa en hållbar och attraktiv kommun.  

 

Att skapa denna attraktivitet och sociala hållbarhet hänger också 

samman med Anders Sellströms fråga om blandning, vilket handlar om att 

olika grupper av människor inte är geografiskt separerade, utan återfinns i 
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samma kvarter eller i samma område/stadsdel. Social blandning uppnås 

genom att skapa olika ägande‐ och upplåtelseformer i anslutning till 

varandra, men också genom en variation i ålder på byggnader som skapar 

olika standarder och därmed olika priser. Det inbegriper också en 

blandning av funktioner, som bostäder, handel, kontor, verksamheter, 

service, nöjesliv, parker och offentliga platser osv. Allt detta syftar till att 

skapa ett hållbart stadsbyggande samtidigt som det ger förutsättningar för 

hållbart resande, trygghet, minskad segregation och god tillgänglighet. Ett 

mer diversifierat bostadsutbud ger även förutsättningar för 

bostadskarriärer inom det egna området, varför tex en 

radhuskomplettering i ett område med mycket flerfamiljsbostäder kan vara 

en god idé. Men även småhus i nya områden och/eller flerbostadshus i mer 

rad‐ och småhusdominerade områden. Forskningen är också tydlig med att 

den absolut viktigaste faktorn för social hållbarhet inom 

samhällsplaneringen är att styra mot blandning. I detta avseende har Umeå 

kommun i decennier arbetat för att komplettera med underrepresenterade 

boendeformer vid förtätningsprojekt. Resultatet är en låg grad av 

boendesegregation och minskad social oro kopplat till enskilda stadsdelar.   

När det gäller blandning av boendetyper på landsbygden finns det nu allt 

större möjligheter och vi har sett att marknaden nu valt att satsa på 

flerbostadshus också utanför staden. Innan lågkonjunkturen ökade 

byggandet på ett sätt som ökade blandningen på platser som länge saknat 

sådana satsningar, vilket är ett resultat av lokala initiativ som stämmer väl 

med kommunens planeringsinriktning för landsbygden.   

  

Vad gäller den andra frågan kan sägas att vi agerat och kommer fortsätta 

agera för ökad småhusbebyggelse. I det av kommunfullmäktige nyligen 

beslutade bostadsförsörjningsprogrammet slås fast att vi ska ökad 

småhusbyggandet. Och i byggnadsnämndens gällande riktlinjer för 

prioritering av detaljplaner preciseras att 10–15 % av resurserna ska 

avsättas direkt i planläggning för småhus. Utöver detta ingår även småhus 

och radhusbebyggelse i detaljplaner i både kommunens tätorter och 

mindre planer, framför allt i byar i stråk.  

 

Byggrätter för småhus tillkommer, även utanför detaljplaneprocessen, 

genom så kallade förhandsbesked. I pågående detaljplanering med 

planerat antagande 2023 och 2024 ligger ca 450 byggrätter för småhus. Det 
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finns även outnyttjade byggrätter i gällande detaljplaner och där kan 

antalet outnyttjade byggrätter ligga runt 500 småhustomter på 

landsbygden. Byggrätterna ligger vanligen på privat mark vilket innebär att 

kommunala styrmedel för byggande i regel saknas. 2008 gjordes en 

inventering av byggrätter inom ramen för kustplanen och då var 435 

detaljplanelagda tomter obebyggda. Den senaste 10 årsperioden har det 

byggts ca 130 småhus/år i Umeå kommun och enligt en nyligen framtagen 

marknadsanalys genomförd av Tyréns, på uppdrag av Länsstyrelsen, 

beskrivs det att det finns en köpkraft för bostäder i ett högre 

kostnadssegment på ca 250 bostäder/år fram till 2030 där småhus, radhus 

och mera exklusiva eller stora bostadsrättslägenheter ingår.  

 

Större kommande områden som inrymmer stor potential för småhus är 

exempelvis Röbäcksliden. Det finns även stora potentialer i Sävar, Täfteå, 

Obbola och Hörnefors, samt våra byar. Byarna själva arbetar för att främja 

ökat byggande, samt att det i förra prioriteringen av nya 

översiktsplanearbeten listades behovet av planering för byarna något som 

kommer att bli föremål för politisk prioritering under året. 
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§ 84 

 

Diarienr: KS‐2023/00463 

Interpellation: Visst bör alla se nyttan av att göra 

Sociala insatsgrupp (SIG) till en permanent 

verksamhet? Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Andreas Lundgren, Igor 

Hell, Veronica Kerr och Moa Brydsten beslutar kommunfullmäktige att 

avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Visst bör alla se nyttan av att göra Sociala insatsgrupp (SIG) till en 

permanent verksamhet?   

 

Social insatsgrupp (SIG) är en samverkansform mellan socialtjänst, polis och 

skola. SIG är idag en vedertagen metod och verksamhet som är etablerad i 

många av landets kommuner och är en rekommenderad metod av 

Socialstyrelsen för att stötta unga med hög risk för att begå brott att lämna 

en kriminell livsstil. 

 

Sedan 2021 finns SIG även i Umeå via medel från kommunens 

utvecklingsanslag för social hållbarhet. Individ‐ och familjenämnden (IFN) 

skickade in en ny ansökan i höstas för att fortsatt ta del av 

utvecklingsanslagen men blev inte beviljade medel för att kunna fortsätta 

utveckla SIG. SIG är därför satt på paus och IFN inväntar förslag från 

förvaltningen gällande framtiden för SIG. Mig veterligen ser det tyvärr 

dystert ut vad gäller SIG i Umeå kommun. IFN har en snål budget och 

förväntas behöva skära ned ännu mer på en budget utan marginal. 
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Det går att identifiera några tydliga konsekvenser av att lägga ner SIG. Idag 

är SIG den enda insatsen som kommunen kan erbjuda som riktat arbetar 

med kriminalitet som huvudproblematik och följaktligen utgör toppen på 

den pyramid som beskriver Umeås brottsförebyggande arbete. I dagsläget 

har Umeå en handfull ungdomar på institution som skulle behöva SIG vid 

en hemflytt. Lägger den styrande majoriteten ner SIG har inte kommunen 

någon adekvat behandlingsinsats att erbjuda dessa ungdomar vid hemflytt. 

Kommunen kan då erbjuda boendelösningar i olika former, men ingen 

riktad behandling där kriminalitet kan sägas vara huvudproblematiken.   

Skadan av att lägga ner SIG är inte helt enkelt att förutse men vinsterna av 

att i en större stad som Umeå, ha polis och socialtjänst som är 

samlokaliserade med varandra och samarbetar operativt torde vara 

uppenbara för alla och envar. Både Polisen och tjänstepersoner inom 

socialtjänsten är tydliga med att SIG’s målgrupp är en klientgrupp och ett 

behovsområde som tyvärr växer i Umeå.   

 

Denna vår har även varit mycket orolig när vi talar om målgruppen. Det har 

varit tre uppmärksammade rättegångar som varit relaterade till 

ungdomskriminalitet och narkotikahandel. Vi har också haft den första 

skjutningen på fem år. Vi har fått läsa flertalet intervjuer med polischefen 

Thomas Palmgren i VK om hur alltmer narkotika beslagtagits av polisen. 

Efter skjutningen gjorde polisen ett rekordbeslag av narkotika där de sa att 

de aldrig tidigare gjort ett så stort beslag förut (VK 12/5). Trots detta 

kommer tillgång och tillförsel av narkotika i kommunen troligtvis inte 

mattas av utan snarare öka. Alla politiker här inne som sitter i UmeBrå vet 

också om att nätverk från södra Sverige håller på att etablera sig i Umeå.  

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 

 

1. Anser du att SIG är en angelägen verksamhet på kommunövergripande 
nivå och därför bör behållas? 

2. Om du anser att SIG är en angelägen verksamhet, hur bör den i så fall 
prioriteras och finansieras? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till individ‐ och familjenämndens ordförande Andreas 

Lundgren (S) som lämnar följande skriftliga svar: 
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Hanna Lundin Jernberg (L) ställer i en interpellation frågor angående 

insatsen socialinsatsgrupp (SIG). 

 

Svar på fråga 1 

Socialdemokraterna anser att det förebyggande arbetet med tidiga insatser 

är centrala för att Umeå ska kunna växa hållbart och utan utsatta områden. 

Det är mot den bakgrunden vi socialdemokrater i våra budgetar och genom 

förslag i kommunens olika organ de senaste åren har föreslagit och satsat 

på bland annat det utvecklingsanslag för social hållbarhet som finansierat 

nya samverkansmetoder mellan skola, socialtjänst, fritid, polis samt andra 

satsningar som lokal operativ samverkan mot grova brott, förstärkt arbete 

mot välfärdskriminalitet och samverkan med polisen mot sexhandel, 

narkotika och för trygghet i det offentliga rummet. 

 

När det gäller specifikt Social insatsgrupp som interpellanten tar upp så är 

det en av flera insatser som varit möjliga att starta upp genom inrättande 

av det sociala utvecklingsanslaget i Socialdemokraterna och Miljöpartiets 

budget. Tanken med det sociala utvecklingsanslaget är just att pröva nya 

förebyggande metoder och tidiga insatser som exempelvis social 

insatsgrupp (SIG), för att se om det är insatser som bör finnas kvar och 

därefter permanentas av nämnderna efter projekttidens slut. Det är under 

denna projekttid som insatsen SIG befinner sig idag. 

 

Svar på fråga 2 

När det gäller finansiering av uppstartade insatser så sker det inom ram för 

nämndernas verksamhet, utifrån den tilldelning som nämnderna får vid 

budgetfullmäktige årligen, och därtill via sökta medel via det sociala 

utvecklingsanslaget som sker under en tidsbegränsad period. 

 

Avseende SIG så sker för närvarande en översyn av insatsen utifrån den 

tilldelning individ‐ och familjenämnden fått av de sociala utvecklingsmedel, 

och de behov som förvaltningen ser av att titta över specifikt insatsen SIG. 

Översynen har aktualiserats för att det framkommit vid uppföljning av SIG 

att det varit ett lågt inflöde av ärenden. Anledningen till att det varit få 

ärenden är för att gruppen 12‐17 år med normbrytande beteende har 
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kunnat tillgodoses inom ramen för familjebehandling. I åldern 18‐21 år har 

det inte varit något ärende inom SIG.  

 

Den pågående översynen har individ‐ och familjenämnden informerats om 

och den görs för att se över om nämnden redan nu behöver göra 

förändringar av insatsen utifrån den uppföljning som gjorts. Detta görs i 

dialog tillsammans med polisen. Resultatet av denna översyn kommer att 

återrapporteras och presenteras för individ‐ och familjenämnden. 
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§ 85 

 

Diarienr: KS‐2023/00464 

Interpellation: El‐rullstolsgarage; Davis Kaza (AP) 

och Jan Hägglund (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Jan Hägglund, Tomas Wennström, Davis Kaza och 

Liv Zetterberg Olsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Jan Hägglund (AP)  

följande interpellation till personalnämndens och individ‐ och 

familjenämndens ordförande. 

 

I november 2022 tog vi, för första gången, upp frågan om de uteblivna el‐

rullstolsgaragen. Då skrev vi bland annat så här:   

”För att en person ska få en elrullstol krävs att två villkor ska vara 

uppfyllda. Det första villkoret är att sjukvårdens medicinska bedömning 

visar att en person har en funktionsnedsättning av en sådan art att en 

elrullstol skulle innebära en påtaglig förbättring av personens liv. Det andra 

villkoret är att elrullstolen måste kunna förvaras i ett utrymme där den är 

skyddad.  
 

Tolkningen av lagen om bostadsanpassningsbidrag har förändrats. Tidigare 

har en person som av medicinska skäl beviljats en elrullstol kunnat erhålla 

bostadsanpassningsbidrag från sin kommun för att bygga ett mindre 

fristående elrullstolsgarage – om den funktionsnedsattes bostad saknade 

nödvändiga förvaringsutrymmen… Men en ny tolkning av lagen om 

bostadsanpassningsbidrag har gjort att denna lag inte längre kan användas 

för att bevilja pengar till ett mindre fristående elrullstolsgarage som 

uppfyller nämnda villkor…  
 

Vi anser att det är oacceptabelt att personer som har så allvarliga 

funktionshinder att de har beviljats en elrullstol inte ska kunna använda 
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denna på grund av att det saknas ett fristående elrullstolsgarage. 

Kommunen kan både bevilja bidrag enligt socialtjänstlagen eller leasa ett 

sådant.” 

 

I mars 2023 återkom vi, med en enkel fråga, i samma ärende. Då skrev vi 

detta:  

”Tomas Wennström sa, i samband med diskussionen i november, bland 

annat följande: 

‐ åtgärder skulle vidtas ”så snart vi bara kan”,  

‐ att det är möjligt för kommunen att leasa eller köpa in elrullstolsgarage, 

‐ att vi kommer att få ta del av arbetsgruppens förslag ganska snart. 

I diskussionen framfördes, från en i socialtjänstlagen insatt person, att det 

inte fanns något krav på en ekonomisk behovsprövning om man beviljar 

stöd i annan form än pengar under förutsättning att man använder 

socialtjänstlagen 4 kap 2 §.  

 

Detta öppnade för flera vägar framåt. En väg handlade om vad 

arbetsgruppen bestående av Region Västerbotten, Umeå kommun samt 

Skellefteå kommun skulle komma fram till ”ganska snart”. En annan väg 

handlade om att Umeå kommun kan bevilja stöd enligt 4 kap 2 § 

Socialtjänstlagen genom att köpa in eller leasa elrullstolsgarage.”  

 

Det har nu gått ett halvt år sedan vi diskuterade frågan första gången här 

i fullmäktige. Det går inte längre, för bland annat Tomas Wennström, att 

kombinera uttalanden om att ”vi” kommer att få ta del av arbetsgruppens 

förslag ganska snart å ena sidan, med uteblivna resultat för 

funktionshindrade å den andra.  

 

Det är oacceptabelt att lagändringen försatte de som sjukvården beviljat en 

elrullstol för utomhusbruk i en limbo‐situation. Det är oacceptabelt att 

Umeå kommun fortsätter att vägra agera då det ‐ under det halvår som 

gått sedan i november (och längre tid än så) ‐ har varit möjligt att 

omedelbart lösa frågan genom att lyfta telefonluren och leasa ett 

elrullstolsgarage – helt i enlighet med 4 kap 2 § Socialtjänstlagen. 

 
 

Vi ställer därför följande fråga: 
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‐ Tänker du bidra till att lösa problemet för de som har beviljats en 

elrullstol av sjukvården, men ännu inte fått någon, genom att agera för att 

kommunen använder ovan nämnda lagrum och leasar nödvändiga 

elrullstolsgarage? 

 

Tomas Wennström (S), personalnämndens och funktionshinderrådets 

ordförande lämnar följande skriftliga svar: 

 

Låt mig börja med att svara både ja och nej på Jan Hägglunds och Davis 

Kazas fråga. 

   
Ja, jag har sedan länge haft för avsikt att bidra till att lösa problemet med 

elrullstolsgarage för dem som har beviljats en elrullstol för utomhusbruk av 

sjukvården.  

 
Nej, jag anser inte att det är lämpligt att använda sig av Socialtjänstlagen 

för att ansöka om bistånd till elrullstolsgarage. Låt mig förklara varför.  

 

Boverket fick regeringens uppdrag att utvärdera lagen om 

bostadsanpassningsbidrag. Nu har Boverket lämnat sin rapport. Boverkets 

uppdrag var bland annat att utvärdera konsekvenserna av Högsta 

förvaltningsdomstolens dom som antogs den 23 december 2020 om 

elrullstolsgarage. Följden av domen var att bostadsanpassningsbidrag kan 

inte längre lämnas till fristående elrullstolsgarage då detta inte kan anses 

vara ett komplement till en fast funktion i anslutning till en bostad. 

Rullstolsgaraget är både fristående och funktionellt i sig.  

 
I Boverkets nyligen inlämnade rapport (2023:11) föreslås en ändring av 

lagtexten i lagen om bostadsanpassningsbidrag 5 § så att 

bostadsanpassning fortsättningsvis skall kunna beviljas även för fristående 

elrullstolsgarage. I rapporten framkommer även att Boverket inte anser att 

elrullstolsgarage skall beviljas som ett hjälpmedel. Anledningen är att vid 

ett avslag enligt bostadsanpassningsbidraget ges möjlighet att överklaga 

beslutet detta är inte möjligt enligt Hälso‐ och sjukvårdslagen.  
Boverket har i rapporten konsulterat SKR, Sveriges kommuner och 

regioner, som anser att det inte är lämpligt att använda sig av 

Socialtjänstlagen för att ansöka om bistånd till elrullstolsgarage. Risken är 
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att personer inte får bistånd till elrullstolsgarage utan erbjuds andra 

möjligheter exempelvis byte av bostad för att uppnå skälig levnadsnivå.  

 
I enlighet med Socialtjänstlagen måste en individuell bedömning alltid 

göras av vad som är skäligt för den som söker bistånd. Enligt beslut från 

Justitieombudsmännen kan inte en socialnämnd fritt välja att behandla en 

ansökan enligt 4 kapitel 1 § och 2 § socialtjänstlagen. Oavsett vad ansökan 

avser ska den enskildes rätt till bistånd först prövas enligt 4 kapitel 1 § 

socialtjänstlagen. En sådan prövning ger den enskilde möjlighet att 

överklaga ett eventuellt avslagsbeslut enligt förvaltningslagen. För att 

kunna avgöra om en biståndssökande har rätt till ekonomiskt bistånd 

behöver socialtjänsten utreda om personen kan tillgodose behovet med 

egna tillgångar. 

  
Den arbetsgrupp som har tillsats av Umeå kommun och Region 

Västerbotten har nu för avsikt att komma med förslag på hur vi ska lösa 

frågan om elrullstolsgarage. Mycket talar för att frågan och förslag kommer 

upp i ett kommande fullmäktige som kan innebära att Byggnadsnämnden 

kan ge bostadsanpassningshandläggarna i tilläggsuppdrag att bevilja bidrag 

till elrullstolsgarage i avvaktan på Boverkets förslag till regeringen om 

lagändring.   
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§ 86 

 

Diarienr: KS‐2023/00465 

Interpellation: Har kommunen fört dialog med 

omsorgspersonalen? Davis Kaza (AP) och Jan 

Hägglund (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Jan Hägglund, Carin Nilsson, Davis Kaza och 

Veronica Kerr beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Jan Hägglund (AP) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Har kommunen fört dialog med omsorgspersonalen? 

 

Den 28 april skrev VK om slopningen av de delade turerna inom 

äldreomsorgen. Artikeln gav det bestämda intrycket att den 

omsorgspersonal som jobbar på äldreboenden under natten riskerar att 

tvingas arbeta på andra boenden än sitt eget. Då vi följde upp artikeln 

genom att tala med olika ansvariga inom äldreomsorgen framgick det att 

både politiker och tjänstemän är inne på den linjen. Syftet är att minska 

antalet arbetspass för ”nattarna”.  

 

Enligt VK skulle ytterligare 24 medarbetare rekryteras för denna 

nattreform. Men dessutom uppgavs att det krävdes 11 nya enhetschefer 

samt en person till schemastöd och en annan biträdande verksamhetschef. 

Denna proportion i antal mellan de på golvet och cheferna verkar minst 

sagt underlig.  

 

Mot denna bakgrund ställer vi följande frågor: 
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1. Är detta förslag förankrat bland den omsorgspersonal som jobbar natt 
på Umeå kommuns särskilda boenden? 

2. På vilket sätt har dialogen med personalen genomförts? 
3. Om ingen dialog med den berörda personalen har genomförts frågar vi 

oss varför så ej har skett? 
4. Krävs det verkligen 13 nya personer på chefsnivå för att öka antalet på 

golvet med 24? 
 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

 

Här kommer svar på interpellantens frågor. 

 

Svar på frågorna 1, 2 och 3 

Äldrenämnden fick vid sitt sammanträde den 27 april i år en 

återredovisning av uppdraget i nämndens verksamhetsplan kring hur ett 

alternativt införande av det nya nattarbetstidsmåttet, som genomfördes 

våren 2022, skulle kunna se ut. Vid sammanträdet deltog arbetarpartiets 

representant i äldrenämnden och en skriftlig redovisning fanns med i 

handlingarna.  

 

Utifrån nämndens beslut har en arbetsgrupp med fackliga företrädare 

tillskapats för att se över hur ett alternativt införande av 

nattarbetstidsmåttet skulle se ut. Slutsatsen är att en särskild 

nattorganisation för nattarbetande omsorgspersonal inom vård‐ och 

omsorgsboenden är att föredra som alternativ lösning och att ekonomiska 

medel därmed behöver tillskjutas för att kunna realisera detta. Ett 

alternativt införande inom befintlig budgetram är omöjligt att genomföra. 

 

Svar på fråga 4 

Redan våren 2022 presenterades ett alternativt sätt att införa det nya 

nattarbetstidsmåttet med utgångspunkt att medarbetarna får färre 

arbetspass under varje schemaperiod utifrån det förändrade heltidsmåttet. 

Sedan dess har nämnden fattat beslut om en inriktning på max 20 

medarbetare per chef inom äldreomsorgen. 

 

Genom att tillskapa en särskild nattorganisation inom vård‐ och 

omsorgsboende så ökar samplanering och resursnyttjande och 
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överkapacitet och kostnader minimeras. En särskild nattorganisation 

innebär att samtliga nuvarande ca. 200 medarbetare frigörs från 

nuvarande arbetsplatser och placeras i en gemensam nattorganisation för 

vård‐ och omsorgsboende. Det innebär också att ytterligare minst 24 

medarbetare behöver rekryteras för arbete natt, för att klara av att 

nuvarande medarbetare avstår en natt var som ett alternativt införande 

skulle innebära. För de ca. 224 medarbetarna i nattorganisationen behöver 

elva enhetschefer rekryteras utifrån nämndens inriktning med 20 

medarbetare per chef. Till det behövs en ytterligare bitr. verksamhetschef 

samt ett schemastöd. Förändringen innebär också att nämndens kan 

närma sig kommunens mål om antal medarbetare per chef även dagtid då 

dessa enhetschefer avlastas från nattarbetande personal. 

 

Den totala beräknade uppdaterade kostnaden för en särskild 

nattorganisation uppgår till 26,6 mnkr vilket finns med i nämndens 

yttrande över planeringsförutsättningar och budget för kommande år. 
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§ 87 

 

Diarienr: KS‐2023/00414 

Fråga: Riskerar Kulturskolan stå utan lokaler? Anna‐

Karin Sjölander (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anna‐Karin Sjölander och Christina Bernhardsson  

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anna‐Karin Sjölander (C) 

följande fråga till tekniska nämndens ordförande. 

 

Riskerar Kulturskolan stå utan lokaler 

 

Utifrån Kulturskolans verksamhet och deras lokalbehov har det pågått en 

dialog mellan Kulturskolan och fastighet under en längre tid.  Frågan 

diskuterades bland annat i tekniska nämnden hösten 2021 utifrån 

Kulturskolans önskan att nyttja lokaler som dagtid står tom på 

Hamnmagasinet. Vid de mötet fanns ett löfte från så väl tjänstepersoner 

som majoriteten att en hållbar lösning skulle vara på plats inom kort. 

Lokalerna på Hamnmagasinet fick inte användas så Midgårds skolan vart 

den hållbara lösningen det skulle satsas på för att få en hållbar lösning.  

 

Samma höst erbjöd ett privat fastighetsbolag i kontakt med 

tjänstepersoner en dialog för att diskutera kommunens lokalbehov då dom 

hade lediga lokaler som skulle lämpa sig väl för Kulturskolans verksamhet. 

Dialogen vart aldrig av då viljan att förhyra lokaler hindrades av er i 

majoriteten.  

 

Kulturskolan får nu inte behålla lokalerna på Midgård enligt nuvarande 

överenskommelse vilket innebär att 200 av musikskolans 1800 inte kunna 

erbjudas undervisning och att pedagoger riskerar att behöva gå ner i tid till 

följd av ett minskat elevunderlag.  
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Det är helt uppenbart att Socialdemokraternas ovilja att hyra externa 

lokaler riskerar att skapa en lokalbrist som innebär att fastighet inte kan 

tillhandahålla ändamålsenliga lokaler.  

 

Mina frågor till ordförande för tekniska nämnden är därför: 

 

1. Hur planeras det för att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för 
Kulturskolans alla elever höstterminen 2023? 

 

2. Är det vettigt att det står tomma lokaler på Hamnmagasinet dagtid när 
Kulturskolan saknar lokaler? 

 

3. Vad finns det för långsiktigt hållbar lösning för Kulturskolan lokalbehov? 
 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande svarar på 
frågorna: 
 
Svar på fråga 1 
På kort sikt så kommer lokalfrågan hanteras internt inom verksamheten 
med planering utifrån elevunderlag och mellan de olika ämneslärarna.  
Efter det finns möjlighet till att nyttja lokaler inom skolans regi för att på 
ett bra, förvaltningsövergripande plan hantera det omedelbara behovet 
inför hösten. 
  
På lång sikt så har kommunfullmäktige gett kulturnämnden och tekniska 
nämnden uppdraget att se över lokalfrågan vilket pågår. Uppdraget säger 
att alternativen ska belysa ekonomiska konsekvenser ur både fastighets‐ 
och verksamhetsperspektiv, samt eventuella andra verksamhetsmässiga 
konsekvenser. Tjänstepersoner ser över möjligheterna till samverkan på 
bästa sätt mellan de olika nämndernas lokaler. 
 
Svar på fråga 2 
Nej det är det inte! Tyvärr är det i det diket vi nu står i när alliansen 
tillsammans med vänstern under förra mandatperiodens sista år valde att 
rösta ner tjänsteskrivelsen där fritidsnämnden skulle ge sin förvaltning 
uppdraget bland annat ”att: i samråd med kulturförvaltningen, ta fram ett 
förslag på samnyttjande av lokalerna som ligger i linje med det uppdrag 
som verksamheten har enligt fritidsnämndens styrdokument.” Där står vi 
nu idag. 
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Svar på fråga 3 
Det arbetet pågår. Som bekant kommer vi ha tuffa år i kommunen med 
våra olika satsningar på välfärden samt att prioritera lämpliga 
lokallösningar för alla kommer vara utmanande framgent. Vårt mål är att 
verkställa kommunfullmäktiges uppdrag och hitta bra, långsiktiga och 
ändamålsenliga lokaler till kulturskolan. 
 
Utifrån din kritik på Socialdemokrater är det speciellt intressant att dela 
med sig det uttalande fastighetsmogulen tidigare i Investor Dag Klerfelt 
nyss sa i tidningen Fastighets nytt: ” Det obehagliga är att under de 3‐5 
första åren är det mer förmånligt att hyra och sedan blir det dyrare i 50+ 
år”. Det vill säga det blir billigare ungefär en valperiod. Kortsiktiga politiker 
gynnar företag som SBB, säger han. Därför är Socialdemokraternas främsta 
fokus att i första hand använda och verka i kommunens egna lokaler och 
att hitta samverkansmöjligheter i så stor utsträckning som möjligt.  
 
I Umeå vill och tänker vi vara långsiktigt ansvarsfulla politiker!   
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§ 88 

 

Diarienr: KS‐2020/00422 

Motion 9/2020: Installation av brandlarm eller 

värmekamera vid bilparkering i kommunala 

bostadsområden som tidigare utsatts för 

brandattentat; Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 9/2020: Installation av brandlarm eller värmekamera vid 

bilparkering i kommunala bostadsområden som tidigare utsatts för 

brandattentat. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i maj 2020 yrkar Maria Nilsson (SD): 

 

att Umeå kommun installerar någon form av brandvarnare invid  

bilparkeringar på kommunala bostadsområden 

 

att Umeå kommun fokuserar inrättande av brandvarnare på 

bostadsområden som tidigare varit utsatta, Östra Ersboda, Ålidhem och 

Holmsund. 

 

AB Bostadens yttrande 2023‐04‐12 

Att förhindra bilbränder i bostadsområden i Umeå genom att installera  

brandvarnare eller alternativt värmekamera bedömer vi inte som ett  

framgångsrikt komplement för att förhindra uppkomsten av bilbränder.  
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Bilbränder har oftast ett explosivt förfarande och då hjälper det inte att det 

finns någon form av brandvarnare installerad. Dess syfte är ju i huvudsak 

att rädda människors liv när bränder uppstår. AB Bostaden har 

brandvarnare och brandfilt installerat i alla lägenheter, vilket ökar 

tryggheten avsevärt om brand skulle uppstå i ett bostadshus. 

 

Att jobba förebyggande och i nära samverkan med Umeå BRÅ, polisen,  

fältgruppen och andra bostadsbolag i effektiv samverkan för trygghet är  

aktiviteter som vi bedömer är av stor betydelse för att Umeå ska växa 

tryggt och säkert. Det är det långsiktiga arbetet mellan myndigheter, 

kommunen och bostadsaktörer som leder till att Umeå får tryggare 

bostadsområden med mindre förekomst av bilbränder.  

 

Ett av Umeå kommuns inriktningsmål är att Umeå ska växa hållbart utan 

några utsatta områden där uppdraget är att ta fram ett program för social 

hållbarhet. Det är av stor vikt att kommunens politiker lyfter den sociala 

hållbarheten som betydelsefull för Umeås fortsatta tillväxt. Det ger tydliga 

signaler som underlättar för ett långsiktigt samarbete mellan ett flertal 

aktörer som har påverkansmöjligheter för ett tryggare Umeå. Samverkan 

med andra, i ett förebyggande arbetssätt, är den bästa vägen för att 

minimera förekomsten av bilbränder i Umeås bostadsområden. 

 

Utifrån AB Bostadens yttrande föreslår stadsledningskontoret att motionen 

avslås. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

AB Bostadens yttrande. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson  

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(avslå motionen). 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 
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Lars Forsgren (SD) – bifall till motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

avslå motionen 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till Lars Forsgrens förslag. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maria Nilsson, Hans Lindberg, Davis Kaza, Maria 

Lindvall, Anders Ågren, Fredrik Rönn, Lars Forsgren, Jan Hägglund, Veronica 

Kerr och Ellen Ström. 

 

Yrkanden 

Maria Nilsson (SD) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Hans Lindberg (S), Davis Kaza (AP), Maria Lindvall (L), Anders Ågren (M), 

Fredrik Rönn (C), Jan Hägglund (AP), Veronica Kerr (KD) och Ellen Ström 

(V) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

AB Bostaden     
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§ 89 

 

Diarienr: KS‐2021/00640 

Motion 23/2021: Umeåförslaget; Lasse Jacobson 

(V), Ellen Ström (V) och Bore Sköld (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att avslå motion 23/2021: Umeåförslaget. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde i augusti 2021 

yrkar Vänsterpartiet: 

 

 att Umeå kommun inför en digital förslagslåda i likhet med 
Göteborgsförslaget. 

 att den förslagslåda som införs kallas Umeåförslaget. 
 
Det som i motionen kallas Umeåförslaget är en typ av e‐förslag (även kallat 

e‐petition) behandlas i 2014 års Demokratiutredning – Delaktighet och 

jämlikt inflytande (Ju 2014:19). Som nämns i den aktuella motionen liknar 

det till stor del de medborgarförslag som Umeå kommun hade under en 

period, men som togs bort 2015. Den största skillnaden mellan 

medborgarförslag och e‐förslag är att i det sistnämnda är kravet för att 

förslagen ska tas upp för beslut att ett givet antal umebor ger sitt stöd till 

förslaget. Förslag lämnas in och får stöd på kommunens hemsida. Den 

webbaserade plattformen för att lämna förslag kan dessutom fungera som 

en plats där förslag kan diskuteras. 

 

Umeå kommun arbetar aktivt med olika typer av medborgardialog och det 

pågår kontinuerligt arbete med att utveckla former för medborgarinflytande 
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och dialog. Ett exempel är Umecom som syftar till att ge förutsättningar för 

samverkan där medborgare, näringsliv, politiker, kommuntjänstemän, 

civilsamhället och akademien kan mötas för att lyssna på, och stötta personer 

med idéer och engagemang. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår kommunfullmäktige att anse 

motionen besvarad. Utskottet lyfter vidare fram att erfarenheter från andra 

städer med e‐förslag pekar på att invånare med låg utbildning, samt kvinnor 

ofta är underrepresenterade som förslagslämnare. 

Stadsledningskontoret föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  

Beslutsunderlag 

Motion 23/2021: Umeåförslaget 

Protokollsutdrag ‐ JUSK yttrande motion 23/2021: Umeåförslaget 

Beredningsansvariga 

Olov Häggström 

Johan Gammelgård 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) och Janet Ågren (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag 

(avslå motionen). 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

att bifalla motionen. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V), Nils Seye Larsen (MP) och Lars Forsgren (SD) – bifall till 

motionen 
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Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M) och Maria Lindvall (L) – bifall till 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Nils Seye Larsen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Jan Hägglund, Charlotta Westerlund, Maja 

Westling, Mariam Salem, Lars Forsgren, Arvid Lundberg, Davis Kaza, Anders 

Ågren, Maria Lindvall, Maria Nilsson, Carin Nilsson, Janet Ågren, Bore 

Sköld, Anders Sellström, Ellen Ström och Ari Leinonen. 

 

Yrkanden 

Bore Sköld (V), Jan Hägglund (AP), Mariam Salem (MP), Lars Forsgren 

(SD), Arvid Lundberg (MP), Davis Kaza (AP), Maria Nilsson (SD) och Ellen 

Ström (V) – Bifall till motionen. 

 

Charlotta Westerlund (S), Maja Westling (C), Anders Ågren (M), Maria 

Lindvall (L), Carin Nilsson (S), Janet Ågren (S), Anders Sellström (KD) och 

Ari Leinonen (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om att bifalla motionen. 
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Beslutet ska skickas till 
Motionärerna     
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§ 90 

 

Diarienr: KS‐2021/00749 

Motion 25/2021: Stärk insynen och demokratin ‐ 

publicera möteshandlingar på kommunens 

hemsida; Johan Stål (V), Lasse Jacobson (V), Gudrun 

Nordborg (V) och Bore Sköld (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bifalla motion 25/2021: Stärk insynen och demokratin ‐ publicera 

möteshandlingar på kommunens hemsida. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige 2021‐08‐30 yrkar Johan Stål (V), 

Lasse Jacobson (V), Gudrun Nordborg (V) och Bore Sköld (V): 

 

1. att det formuleras en kommungemensam rutin för hur 
möteshandlingar, som inte omfattas av sekretess, ska göras tillgängliga 
för allmänheten på kommunens hemsida i samband med att de skickas 
till ledamöter i nämnder och styrelser. 

2. att denna rutin medför att sådana handlingar lätt kan hittas på en 
gemensam plats på kommunens hemsida så att de blir både enkelt och 
fritt för alla att kunna ta del av. 

3. att denna rutin innebär att sådana möteshandlingar publiceras på 
Umeå kommuns hemsida tillsammans med dagordning, 
föredragningslista och tidigare protokoll för nämnder och styrelser. 

 

Stadsledningskontorets anförande 

Juridiken 
Huvudregeln är att tjänsteskrivelser inklusive bilagor blir offentliga när 

protokollet från ett nämndsmöte är justerat. Gäller ej för handlingar som 

inkommit till nämnden. De blir offentliga direkt när de inkommer till 

nämnden (om ej sekretess). 
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Nuläge 
I nuläget publicerar Umeå kommuns kommunstyrelse och nämnder 

ärendelista (även kallad dagordning, kallelse eller föredragningslista) och 

protokoll på webben före sammanträden. Journalister får utöver det också 

ta del av handlingar inklusive bilagor före sammanträdet i ett så kallat 

pressrum på kommunens webb. Det betyder i praktiken att handlingarna 

lämnat myndigheten (nämnden) och blir därmed offentliga och ska lämnas 

ut vid begäran om allmän handling. Till kommunfullmäktiges 

sammanträden publiceras på webben ärendelista och samtliga handlingar i 

en så kallad mötesbok tio dagar före sammanträdet. 

Jämförelse med andra kommuner 
I bilaga till denna tjänsteskrivelse finns en sammanställning av hur åtta 

andra jämförbara kommuner har valt att göra gällande publicering av 

ärendelista, tjänsteskrivelser, bilagor och protokoll på webben. Alla nio 

kommuner (Umeå inkluderat) publicerar ärendelista. Åtta kommuner 

publicerar tjänsteskrivelser, sju kommuner publicerar bilagor till 

tjänsteskrivelser och samtliga kommuner publicerar protokoll (se 

jämförelse i bilaga).  

 

Slutsats 

Utifrån ovanstående jämförelse med andra kommuner och det faktum att 

Umeå kommun redan idag publicerar tjänsteskrivelser och bilagor i ett 

pressrum på webben, rekommenderar stadsledningskontoret att Umeå 

kommuns kommunstyrelse och nämnder också publicerar tjänsteskrivelser 

och bilagor helt öppet på kommunens webb i anslutning till där 

ärendelistor och protokoll finns samlade och att motionen därmed bör 

bifallas.  

 

Handlingar som omfattas av sekretess får dock inte publiceras. När det 

gäller handlingar som innehåller personuppgifter måste kommunstyrelsen 

och nämnderna bedöma utifrån GDPR om de kan publiceras eller inte och 

som en följd av bedömningen komma fram till den, för nämnden, mest 

praktiska tillämpningen.  

Beslutsunderlag 
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Motionen 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(bifall till motionen). 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 

bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Davis Kaza och Veronica Kerr.  

 

Yrkanden 

Bore Sköld (V), Davis Kaza (AP) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (bifalla motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag (bifalla motionen). 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Nämnderna     
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§ 91 

 

Diarienr: KS‐2022/00217 

Motion 3/2022: Fokusera på kärnuppdraget och 

värna om för ‐ och grundskolans personal; Nasteho 

Osman Lander (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att betrakta motion 3/2022: Fokusera på kärnuppdraget och värna om 

för‐ och grundskolans personal som besvarad. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i februari 2022 yrkar Nasteho 

Osman Lander (V): 

 

att det anställs administratörer på övergripande nivå för att sköta 

vikarieanskaffning och inköp av förbrukningsvaror för de verksamheter 

som idag saknar detta 

 

att tekniska nämnden ansvarar för och bekostar samtliga städ‐ och 

underhållsuppgifter som idag utförs av skolans personal. 

att tekniska nämnden stärker upp IT‐avdelningen så att de även ansvarar 

för vikariers digitala verktyg. 

 

För‐ och grundskolenämnden och jämställdhetsutskottet föreslår 

kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad. Tekniska nämnden 

föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Sedan motionen skrivits har det inom utbildningsförvaltningen vidtagits 

åtgärder inom området som rör beskrivna punkter. 

Kompetensförsörjningsläget påverkar omfattningen på arbetet med 

vikarieanskaffning, så även det geografiska område och den 
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grundbemanning som finns på enheterna. Vikarieanskaffning är en 

arbetsuppgift som därmed hanteras på lite olika sätt beroende på enhet 

och verksamhet, och där resurserna kan variera. Särskilt inom förskolans 

område är det inte ovanligt att en rektor eller pedagog hanterar 

vikarieanskaffning, då det administrativa stödet där är mer begränsat. 

Insatser pågår därför i syfte att stärka upp rutiner, kompetens och kvalitet 

med koppling till rekrytering och vikarieanskaffning och där även 

Bemanningscentrum skolas verksamhet likväl som Poolverksamheten 

berörs. En översyn pågår parallellt kring administrativt stöd till skolor och 

förskolor som syftar till att förstärka och höja kvaliteten i det 

administrativa stödet ut till enheterna, vilket ska minska arbetsbelastning 

för både rektorer och pedagoger att fokusera på kärnuppdraget. 

 

Umeå kommun värnar om en god arbetsmiljö och goda arbetsvillkor för 

alla. Tekniska nämnden ansvarar för kommunens interna servicefunktioner 

Måltidsservice, Städ‐ och verksamhetsservice samt IT‐avdelningen. 

 För att säkerställa en god service gällande städningen i kommunens 
lokaler finns servicenivåer fastställda av Tekniska nämnden. Dessa 
stipulerar bland annat att fönsterputsning ska ske på förskolorna 
vartannat år och skolor vart fjärde år. 

 De skolor och förskolor som byggdes enligt ”Sävarmodellen” 
byggdes med hänsyn till att maximera de pedagogiska ytorna. Detta 
fick till följd att köksytorna minskades och upplägget var att när 
måltiden lämnades över från produktionsköket, tog pedagogerna 
över ansvaret. För detta ökades bemanningen med 25% per 
förskola. Allt eftersom åren gått, har denna överenskommelse 
suddats ut och kommit i glömska och den är i dag inte förankrad. 
Allt eftersom nya skolor och förskolor byggs och gamla fasas ut, blir 
enheterna större och underlaget för att ha eget kök på enheterna 
ökar. 

 IT‐avdelningen servar små enheter med begagnade datorer och de 
skickar även ut tekniker om det skulle efterfrågas. Större enheter 
har egna IT‐tekniker som hanterar detta. 

 

Jämställdhetsutskottet ser de frågor som lyfts i motionen som relevanta, 

särskilt i relation till de kvinnodominerade verksamheterna inom för‐ och 

grundskolenämnden och välkomnar den översyn som pågår inom FGN 

kring detta. Detta kan med fördel kopplas även till tilläggsuppdrag 2022:27 
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som bland annat rör förutsättningarna för hur medarbetarnas inflytande 

kan öka i Umeå kommun över arbetets organisering. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anse 

motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 

Motion 3/2022: Fokusera på kärnuppdraget och värna om för ‐ och 

grundskolans personal 

Yttrande från för‐ och grundskolenämnden 

Yttrande från tekniska nämnden 

Yttrande från jämställdhetsutskottet 

Beredningsansvariga 

Olov Häggström 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att anse motionen besvarad). 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 

beslutar att bifalla näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att anse 

motionen besvarad. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Moa Brydsten, Arvid Lundberg, Christina 

Bernhardsson, Anders Norqvist, Madelene Nord och Maja Westling. 

 

Yrkanden 

Bore Sköld (V), Moa Brydsten (S), Arvid Lundberg (MP), Christina 

Bernhardsson (S), Anders Norqvist (L), Madelene Nord (M) och Maja 

Westling (C) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen 

besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden 

För‐ och grundskolenämnden     
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§ 92 

 

Diarienr: KS‐2023/00153 

Motion 5/2023: Avveckla jämställdhetsutskottet 

(JU); Wilhelm Wikberg (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 5/2023: Avveckla jämställdhetsutskottet (JU). 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Sverigedemokraterna yrkar i motion 5/2023 att Umeå kommun lägger ner 

jämställdhetsutskottet (JU) (sic). Sverigedemokraterna (SD) gör gällande att 

JU (sic) är en överflödig politisk organisation som utan negativ effekt skulle 

kunna avvecklas på kort tid. Motionären menar att jämställdhetsutskottet 

bidrar med en spetskompetens, samtidigt som det finns i syfte att 

”godhetssignalera”. 

 

Umeå kommuns jämställdhetsutskott (JUSK), som funnits sedan 1978 och i 

sin nuvarande form sedan 1994, ska enligt reglementet initiera, granska 

och följa upp jämställdhetsarbetet i Umeå kommun, bereda ärenden inför 

beslut i kommunfullmäktige, utveckla strategier för arbete med 

jämställdhet, öka medvetenheten om vikten av ett jämställdhetsperspektiv 

i alla politikområden.  

 

Det starka politiska mandat som jämställdhetsarbetet haft och att det 

under flera decennier funnits en infrastruktur för frågorna inklusive 

tjänstepersoner med särskilt uppdrag att arbeta med jämställdhet har en 

central del i att Umeå idag är välkänd som förebild i Sverige och Europa för 

sitt jämställdhetsarbete. Samverkan mellan särskilda satsningar och en 
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stabil infrastruktur för frågorna gör att kompetens och erfarenheter knyts 

in i den ordinarie verksamheten vilket i sin tur skapar förändringspotential 

och handlingsutrymme.  

 

Inom ramen för den fysiska planeringen har Umeå kommun länge och 

målmedvetet arbetat med social hållbarhet högt på dagordningen med 

fokus på välbefinnande och tillit. Jämställdhet är en bärande del i detta. 

Umeå kommun har vidare även målsättningar antagna av 

kommunfullmäktige som handlar om att kvinnor och män ska ha samma 

makt att forma samhället och sina egna liv samt att kommunen ska växa 

hållbart, såväl socialt som ur ett klimatperspektiv. Umeå ska vara levande, 

trivsamt och tryggt. Ett aktivt jämställdhetsarbete är en av fundamentet i 

det arbetet och jämställdhetsutskottet en garant för att arbetet fortgår. 

  

Slutligen vill kommunstyrelsen lyfta att Umeå universitet har varit och är en 

central del i Umeås utveckling och den genusvetenskapliga forskning som 

bedrivs har haft stor betydelse för Umeås framskjutna position i 

jämställdhetsfrågorna genom aktivt samarbete och utbyten.  Den 

genusvetenskapliga forskning som produceras genomgår samma 

granskning som andra forskningsdiscipliner innan publicering i t.ex. 

vetenskapliga tidskrifter och att som motionären gör, implicera att den 

genusvetenskapliga forskningen skulle vara pseudo (inte äkta eller egentlig) 

är en väldigt grov anklagelse som i motionärens skrivelse helt saknar 

källhänvisning.  

Beslutsunderlag 

Motion 5/2023 

Jämställdhetsutskottets yttrande 

Beredningsansvariga 

Mikael Brändström, hållbarhetschef 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att avslå motionen). 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 
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Lars Forsgren (SD) – bifall till motionen 

 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

avslå motionen. 

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Wilhelm Wikberg, Fredrik Rönn, Jan Hägglund, Maria 

Lindvall, Anna‐Karin Sjölander, Hans Lindberg, Mariam Salem, Lars 

Forsgren, Christina Bernhardsson, Davis Kaza, Linda Lotare, Ari Leinonen, 

Veronica Kerr, Ali Yasin Dahir, Mikael Berglund, Andreas Lundgren, 

Marianne Löfstedt, Marie‐Louise Rönnmark, Peter Vigren, Joline Göttfert 

och Arvid Lundberg. 

 

Yrkanden 

Wilhelm Wikberg (SD) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Fredrik Rönn (C), Jan Hägglund (AP), Maria Lindvall (L), Anna‐Karin 

Sjölander (C), Hans Lindberg (S), Mariam Salem (MP), Christina 

Bernhardsson (S), Davis Kaza (AP), Linda Lotare (V), Veronica Kerr (KD), 

Ali Yasin Dahir (S), Mikael Berglund (S), Andreas Lundgren (S), Marianne 

Löfstedt (M), Marie‐Louise Rönnmark (S), Peter Vigren (S) och Joline 

Göttfert (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
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Beslutet ska skickas till 

Motionären     
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§ 93 

 

Diarienr: KS‐2023/00368 

Allmänna lokala ordningsföreskrifter Umeå  

kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att revidera Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Umeå kommun 

enligt bilaga 

 

att bilagor i de Allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Umeå kommun 

ska kunna revideras av tekniska nämnden vid behov 

  

att de gamla Allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Umeå kommun  

upphör att gälla först då de nya vunnit laga kraft. 

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 

Tekniska nämnden har överlämnat rubricerat ärende till 

kommunfullmäktige. 

 

Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet på  

offentlig plats finns i 3 kap ordningslagen (1993:1617). Umeå kommuns  

Allmänna lokala ordningsföreskrifter innehåller ytterligare bestämmelser  

om hur den allmänna ordningen skall upprätthållas. Syftet med  

ordningsföreskrifterna är att tillgodose medborgarnas krav på ordning,  

trygghet och tillgänglighet och att möjliggöra ett samhälle där alla  
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medborgare ges förutsättningar att vara delaktiga.  

 

I och med att Umeå kommuns Allmänna lokala ordningsföreskrifter  

senast beslutades om år 2008, har de Allmänna lokala  

ordningsföreskrifterna reviderats samt att det har blivit enstaka tillägg,  

för att kunna möta dagens krav på ordning och reda på offentliga platser. 

Beslutsunderlag 

Umeå kommuns Allmänna lokala ordningsföreskrifter. 

Tekniska nämndens protokoll 2023‐03‐23, § 31. 

Beredningsansvariga 

Carina Lidgren Heimersson 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) – Tilläggsyrkande: De allmänna 

lokala ordningsföreskrifterna kompletteras med följande bestämmelser: 

att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 

att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats. 

 

Bore Sköld (V), Tomas Wennström (S) och Veronica Kerr (KD) ‐ bifall till 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag och avslag på Anders Ågrens m fl 

tilläggsyrkanden 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till Anders Ågrens m fl tilläggsyrkanden. Kommunstyrelsen bifaller 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren reserverar sig mot förslaget till förmån för egna 

tilläggsyrkanden. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 



Sida 49 av 55 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐05‐29 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson, Anders Ågren, Lars Forsgren, 

Davis Kaza, Veronica Kerr, Fredrik Rönn och Maria Lindvall. 

 

Yrkanden 

Christina Bernhardsson (S), Davis Kaza (AP), Veronica Kerr (KD), Fredrik 

Rönn (C) och Maria Lindvall (L) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) – Tilläggsyrkande: De allmänna 

lokala ordningsföreskrifterna kompletteras med följande bestämmelser: 

att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 

att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Anders Ågrens m.fl. förslag. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen  

Tekniska nämnden 
Ordningsföreskrifterna ska publiceras på webben under Umeå kommuns 
styrande dokument efter Länsstyrelsens hantering (om ej upphävt) 
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§ 94 

 

Diarienr: KS‐2023/00428 

Avsägelse och fyllnadsval: Styrelseledamot i Dåva 

Terminal AB; Gustaf Sjölund (‐) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Gustaf Sjölund (‐) entledigande från uppdraget som 

styrelseledamot i det av Infrastruktur i Umeå AB helägda bolaget Dåva 

Terminal AB 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag  

 

att till styrelseledamot i det av Infrastruktur i Umeå AB ägda bolaget 

Dåva Terminal AB utse Erik Rosenbaum (‐) 

Ärendebeskrivning 

Gustaf Sjölund har aviserat att han kommer att tillträda en ny anställning 

den 1 juni 2023 som tekniskt råd vid Mark‐ o miljödomstolen vid Umeå 

tingsrätt och därför önskas entledigas från sitt uppdrag som 

styrelseledamot i Dåva Terminal AB. Erik Rosenbaum är nyrekryterad till 

Dåva DAC som efterträdare till Gustaf Sjölund varför Erik föreslås som ny 

styrelseledamot i Dåva Terminal AB. 

Beredningsansvariga 

Fredrik Lundberg, vd Umeå kommunföretag 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Gustaf Sjölund 

Erik Rosenbaum 

Umeå kommunföretag 

Infrastruktur i Umeå    
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§ 95 

 

Diarienr: KS‐2023/00430 

Avsägelse och fyllnadsval: Styrelseledamot i Umeå 

Biotech Incubator, UBI 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Lena Karlsson‐Engman (S) entledigande från uppdraget som 

styrelseledamot i det av Umeå kommunföretag delägda bolaget Umeå 

Biotech Incubator 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till styrelseledamot i det av Umeå kommunföretag delägda bolaget 

Umeå Biotech Incubator utse näringslivschef Peter Juneblad (‐) 

Ärendebeskrivning 

Styrelseledamoten Lena Karlsson‐Engman informerade redan inför 

bolagsstämman för räkenskapsåret 2021 att hon hade för avsikt att lämna 

inför räkenskapsåret 2023. Nu inför bolagstämman har Lena meddelat sin 

avgång.  

 

De gemensamt ägda bolagen inom Umeås innovationssystem kommer 

successivt att ha styrelser med personunion, enligt strategiarbetet 

tillsammans med de övriga ägarna Umeå Universitet Holding, Region 

Västerbotten samt holdingbolaget för Sveriges Lantbruksuniversitet.  

 

Peter Juneblad representerar Umeå Kommun som styrelseledamot i Umeå 

Science Park, Uminova Innovation samt Uminova Expression, därför 

föreslås Peter Juneblad som ny styrelseledamot även i Umeå Biotech 

Incubator. 

Beredningsansvariga 
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Fredrik Lundberg, vd Umeå kommunföretag 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Lena Karlsson Engman 

Peter Juneblad 

Umeå kommunföretag 

Lönesupport, Troman 
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§ 96 

 

Diarienr: KS‐2023/00413 

Avsägelse: Ersättare i individ‐ och familjenämnden; 

Veronica Edén (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Veronica Edén (C) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i individ‐ och familjenämnden. 

Ärendebeskrivning 

Veronica Edén (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i individ‐ och 

familjenämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Veronica Edén 

Individ‐ och familjenämnden 

Lönesupport, Troman 
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§ 97 

 

Diarienr: KS‐2023/00485 

Avsägelse: Ersättare i äldrenämnden William 

Moody (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja William Moody (M) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i äldrenämnden. 

Ärendebeskrivning 

William Moody (M) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

äldrenämnden. 

 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
William Moody 

Äldrenämnden 

Lönesupport, Troman 
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§ 98 

 

Diarienr: KS‐2023/00116 

Anmälningsärenden 2023‐05‐29 

Motioner 

Motion 10/2023: Inför skolfrukost i Umeå; Daniell Andersson (V), Johan 

Stål (V) och Tobias Holmbom (V). Diarienummer: KS‐2023/00445 

Ej verkställda beslut 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL 2022‐12‐31 ‐ Beslut individ‐ och 

familjenämnden § 85. Diarienummer: KS‐2022/00012‐13  

 

Statistikrapporter ej verkställda beslut LSS 2022‐12‐31 ‐ Beslut individ‐ och 

familjenämnden § 86. Diarienummer: KS‐2022/00012‐14 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige  

Länsstyrelsen beslutar att utse ny ledamot och ersättare för ledamot i 

kommunfullmäktige från och med den 5 maj 2023 till och med den 14 

oktober 2026.  

Parti: Arbetarepartiet‐Socialdemokraterna  

Ny ledamot: Håkan Johansson  

Avgången ledamot: Carin Conradsson  

Ny ersättare: Ronny Kassman 

Diarienummer: KS‐2023/00325     
 

 

 

 

 


